
P R O T O K O Ł   Nr X/2007 
 

obrad X sesji Rady Miejskiej Ostrzeszów 
odbytej w dniu 6 września 2007 roku 

 
Ustawowy stan Rady Miejskiej 21, obecnych na sesji 21 radnych (100 %).  
 
W obradach uczestniczyli zaproszeni goście według załączonych list obecności. 
 
 

Porządek obrad 
  1. Otwarcie i stwierdzenie  prawomocności  obrad  
  2. Przedstawienie porządku obrad X sesji Rady Miejskiej 
  3. Wybór sekretarza obrad X sesji Rady Miejskiej  

4. Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji Rady Miejskiej  
  5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
      międzysesyjnym   
  6. Sprawozdanie Burmistrza o realizacji zadań w poprzednim okresie, zwłaszcza 
      z wykonania uchwał Rady  
  7. Interpelacje i zapytania radnych 
  8. Zapytania i wnioski przewodniczących dzielnic i sołtysów  
  9. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Ostrzeszów za I półrocze  
      2007 roku 
10. Informacja z działalności Zakładu Eneregtyki Cieplnej Spółki z o.o. za 2006 rok 
11. Informacja z działalności Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Spółki z o.o. 
      za 2006 rok 
12. Informacja z działalności Zakładu Oczyszczania Spółki z o.o. za 2006 rok 
13. Podjęcie uchwał w sprawie: 
      a) zmian w budżecie Miasta i Gminy Ostrzeszów w 2007 roku (nr 52/2007)  
      b) określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek godzin dydaktycznych,      
          wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowisko  
          kierownicze w szkołach, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczyciela –   
          pedagoga szkolnego oraz ustalenie sposobu określenia tygodniowego obowiązko-          
          wego wymiaru zajęć przy łączeniu różnych wymiarów pensum w ramach jednego  
          etatu (nr 46/2007) 
      c) uchylenia uchwały Nr XXI/187/2004 Rady Miejskiej Ostrzeszów z dnia 29 grudnia  
          2004 roku w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości (nr 48/2007) 
     d) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Ostrzeszowie przy ul.Piłsudskiego 
          (nr 47/2007)  

   e) nadania imienia Ostrzeszowskiemu Centrum Kultury (nr 53.2007). 
     f) uchwalenia „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu           
         położonego w Ostrzeszowie w rejonie ulicy Kąpielowej” (nr 51/2007) 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  
15. Sprawy różne i informacje 
16. Zakończenie 
 
Do p-ktu 1-go Otwarcie i stwierdzenie  prawomocności  obrad  
                       Radny Edward Skrzypek - Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył  
                         obrady X sesji Rady Miejskiej i stwierdził, że sesja jest prawomocna  
                         do obradowania i podejmowania uchwał.      
 
Do p-ktu 2-go Przedstawienie porządku obrad X sesji Rady Miejskiej 
                         Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad, który radni 
                         otrzymali z zaproszeniem na dzisiejsze obrady. 

                       Stanisław Wabnic - Burmistrz wniósł o wycofanie z porządku obrad  
                       projektów uchwał w sprawie: 

                   - zmiany uchwały Nr XIV/123/2004 Rady Miejskiej Ostrzeszów z dnia  
                     29 marca 2004 roku w sprawie Statutu Ostrzeszowskiego Centrum Kultury  

 



                     w Ostrzeszowie (nr 49/2007) 
                   - odwołania członków Rady Programowej (nr 50/2007), 

                       a wprowadzenie następującego projektu uchwały w sprawie nadania imienia  
                       Ostrzeszowskiemu Centrum Kultury (nr 53.2007). 
                       Rada Miejska jednogłośnie (21 głosów „za”) przyjęła zaproponowane  
                       zmiany porządku obrad X sesji. 

 
Do p-ktu 3-go Wybór sekretarza obrad X sesji Rady Miejskiej  
                       Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami Przewodniczący Rady zgłosił,  
                         aby sekretarzem obrad dzisiejszej sesji został radny Andrzej Manikowski.  
                         Radny Andrzej Manikowski wyraził zgodę na kandydowanie.  
                         Rada Miejska jednogłośnie (21 głosów „za”) wybrała radnego Andrzeja  
                         Manikowskiego sekretarzem obrad X sesji Rady Miejskiej.  

 
Do p-ktu 4-go Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji Rady Miejskiej  
                       Radny Henryk Mackanić – sekretarz obrad IX sesji Rady Miejskiej  
                       przedstawił wniosek w sprawie przyjęcia protokół z poprzedniej sesji  
                         bez odczytania. 
                         Wniosek stanowi załącznik do protokołu. 
                         Ponadto protokół był wyłożony do wglądu Radnych w pokoju nr 25     
                         Urzędu Miasta i Gminy o czym radni zostali zawiadomieni w zaproszeniu 
                         na obrady dzisiejszej sesji. 
                         Rada Miejska jednogłośnie (21 głosów „za”) przyjęła zgłoszony wniosek.  
 
Do p-ktu 5-go Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach        
                         podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
                         Powyższą informację złożył Przewodniczący Rady. 
                         Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 6-go Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań w poprzednim okresie,               
                         zwłaszcza  z wykonania uchwał Rady Miejskiej 
                         Stanisław Wabnic – Burmistrz złożył powyższe sprawozdanie. 
                         Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 7-go Interpelacje i zapytania radnych 
                         Radny Henryk Kajser zapytuje: 
                         - czy zostaną przywrócone przejścia dla pieszych przez drogę nr 11: 
                           - z ul. Daszyńskiego  na ul. Kąpielową,  
                           - do zakładu „Drop” o co zabiegają pracownicy   
                           po zakończeniu modernizacji drogi nr 11, 

                   - czy są postępy w rozmowach w sprawie budowy chodnika przy drodze  
                           nr 449 na odcinku Ostrzeszów – Rojów. 
 
                        Radny Andrzej Manikowski zapytuje: 
                         - jaki odsetek mieszkańców nie złożył wniosków o wymianę dowodów   
                           osobistych. Czy planowane są specjalne działania (wyjazdy na wsie, praca  
                           Wydziału Spraw Obywatelskich w soboty, itp.), 

                   - jak brzmi właściwa nazwa ulicy: Piekary czy Prof. Arkadiusza Henryka  
                     Piekary. 
                   Wnosi o: 
                   - naprawę jezdni (załatanie dziur) na drodze prowadzącej do parkingu przy           
                     cmentarzu od strony ul. Kościuszki, 
                   - utwardzenie tłuczniem ul. Przełajowej., której nawierzchnia w okresie opadów           
                     staje się trudna do przejazdu, 

                         - ustawienie na ul. Tęczowej znaków drogowych określających tonaż samocho-                     
                           dów cieżarowych. 

 



                         Radna Mariola Kozłowska zgłosiła: 
                   - problem obsypujących się poboczy wzdłuż drogi nr 444 co skutkuje       
                     zwężeniem jezdni, utrudniając wyprzedzanie i mijanie się pojazdów, 
                   - konieczność obcięcia konarów drzew przy drogach gminnych we wsiach: 

                           Szklarka Myślniewska, Szklarka Przyg., Jesiona i Kotowskie, które  
                           zagrażają bezpieczeństwu pieszych i pojazdów. 
                         Wnosi o wprowadzenie zakazu parkowania pojazdów przy chodnikach na  
                         ul. Powstańców Wlkp. w okolicy zakładu „Pollena”. Parkujące pojazdy  
                         utrudniają płynność ruchu.   
                         Radny Andrzej Klóska podziękował za przywrócenie przejścia dla pieszych  
                         przez drogę nr 11 na Osiedle Piastów. Zwrócił uwagę, że brak jest oznako- 
                         wania pionowego tego przejścia.  
                         Zapytał czy zostało już zakończone zadanie oznakowania ulic nowymi  
                         tablicami. Sugerował oznakowanie ulicy Jana Pawła II przy Al. Wolności. 
                         Wnioskował o wybudowanie chodnika długości 22 mb. na Placu Borek  
                         łączącego ul. Piastowską z nawierzchnią wybudowaną przez PSS „Społem”. 
                         Radny Marek Czwordon wnioskuje o zlikwidowanie nie użytkowanego       
                         kiosku „Ruch” przy ul Łąkowej (przy skrzyżowaniu z ulicą Św. Mikołaja).   
                         Radny Ryszard Szymański wnioskuje o wystąpienie do właściciela terenu  
                         przy Przychodni Specjalistycznej, aby plac ten przeznaczyć na parking. 
                         Teren ten po zmianie postoju transportu sanitarnego jest nie zagospoda- 
                         rowany i wykorzystywany przez niektórych kierowców jako przejazd  
                         łączący ulice: Al. Wolności – Piastowska (omijając skrzyżowanie ze świat- 
                         łami). Ponadto budowa tego parkingu umożliwiłaby podjęcie działań  
                         mających na celu likwidację istniejącego miejsca postoju zlokalizowanego  
                         od frontu Przychodni Specjalistycznej, który bardzo utrudnia wyjazd z ul.  
                         Al. Wolności. 
                         Radny Henryk Mackanić wnioskuje o: 

                   - wycięcie krzewów przy drodze Rogaszyce – Dobra (parcele) na odcinku  
                     ok. 200 – 300 mb.  

                        - poszerzenie drogi Rogaszyce – Mikorzyn przed przejazdem kolejowym  
                           (wycięcie krzewów). Droga biegnie w wąwozie na odcinku ok. 100 mb.  
                           Szerokość jej nie pozwala na mijanie się dwóch samochodów. 
 
Do p-ktu 8-go Zapytania i wnioski przewodniczących dzielnic i sołtysów 
                         Nikt nie zabrał głosu.  
  
 Do p-ktu 9-go Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Ostrzeszów  
                          za I półrocze 2007 roku 
                          Józef Bukiewicz – Skarbnik szczegółowo omówił powyższą informację. 
                          Informacja była tematem posiedzeń stałych Komisji Rady Miejskiej. 
                          Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 10-go Informacja z działalności Zakładu Eneregtyki Cieplnej Spółki z o.o. 
                           za 2006 rok 
                           Włodzimierz Drogi – Prezes Zakładu przedstawił Radzie informację. 
                           Informacja była szczegółowo omówiona na posiedzeniach stałych Komisji      
                           Rady Miejskiej. 
                           Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
  
Do p-ktu 11-go Informacja z działalności Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Spółki 
                           z o.o. za 2006 rok  
                           Tadeusz Pelc – Prezes Zakładu przedstawił Radzie informację. 
                           Informacja była szczegółowo omówiona na posiedzeniach stałych Komisji      
                           Rady Miejskiej. 
                           Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 

 



Do p-ktu 12-go Informacja z działalności Zakładu Oczyszczania Spółki z o.o. za 2006 rok 
                           Paweł Szewczyk – Prezes Zakładu przedstawił Radzie informację. 
                           Informacja była szczegółowo omówiona na posiedzeniach stałych Komisji      
                           Rady Miejskiej. 
                           Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 13-go Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Miasta i Gminy Ostrzeszów w 2007 roku  
    (nr 52/2007)  

                               Józef Bukiewicz – Skarbnik przedstawił projekt uchwały. 
                               Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje  
                               Rady Miejskiej pod obrady sesji.       
                               Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (21 głosów  
                               „za”). 
                               Uchwała Nr X/67/2007 stanowi załącznik do protokołu. 
 

                     b) określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek godzin               
                         dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom,  
                         którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach,           
                         obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczyciela –   

                               pedagoga szkolnego oraz ustalenie sposobu określenia tygodniowego           
                               obowiązkowego wymiaru zajęć przy łączeniu różnych wymiarów  
                               pensum w ramach jednego etatu (nr 46/2007) 
                               Stanisław Wabnic – Burmistrz przedstawił projekt powyższy uchwały. 
                               Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje  
                               Rady Miejskiej pod obrady sesji.       
                               Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (21 głosów  
                               „za”). 
                               Uchwała Nr X/68/2007 stanowi załącznik do protokołu. 
 

                     c) uchylenia uchwały Nr XXI/187/2004 Rady Miejskiej Ostrzeszów  
                         z dnia 29 grudnia 2004 roku w sprawie zwolnień z podatku od nieru-  

                               chomości (nr 48/2007) 
                               Stanisław Wabnic – Burmistrz przedstawił projekt powyższy uchwały. 
                               Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje  
                               Rady Miejskiej pod obrady sesji.       
                               Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (21 głosów  
                               „za”). 
                               Uchwała Nr X/69/2007 stanowi załącznik do protokołu. 
 

                     d) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Ostrzeszowie  
                         przy ul. Piłsudskiego (nr 47/2007) 

                               Mariusz Witek – Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. 
                               Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje  
                               Rady Miejskiej pod obrady sesji.       
                               Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (21 głosów  
                               „za”). 
                               Uchwała Nr X/70/2007 stanowi załącznik do protokołu. 
 

                         e) nadania imienia Ostrzeszowskiemu Centrum Kultury (nr 53/2007) 
                               Stanisław Wabnic – Burmistrz przedstawił projekt powyższy uchwały. 
                               Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje  
                               Rady Miejskiej pod obrady sesji.       
                               Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (21 głosów  
                               „za”). 
                               Uchwała Nr X/71/2007 stanowi załącznik do protokołu. 
 

                     f) uchwalenia „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
                         terenu położonego w Ostrzeszowie w rejonie ulicy Kąpielowej”  
                         (nr 51/2007) 

 



                               Mariusz Witek – Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. 
                               Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje  
                               Rady Miejskiej pod obrady sesji.  
                               Radny Henryk Kajser zapytuje czy w projekcie uchwały winno być                    
                               podane finansowanie planu. 
                               Mariusz Witek wyjaśnił, że od 2003 roku zgodnie z ustawą podaje się  
                               finansowanie planu. 
                               Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (21 głosów  
                               „za”). 
                               Uchwała Nr X/72/2007 stanowi załącznik do protokołu. 
 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 30-minutową przerwę w obradach 
                           (godz. 1130 – 1200).  
                           Na obrady nie wrócił radny Andrzej Cudniewicz  
                             
                            Mariusz Witczak – senator w swoim wystąpieniu podkreślił, że gdy droga 
                            S11 nie jest wpisana w TNT to nie można skorzystać z funduszy unijnych. 
                            Przy budowie dróg można skorzystać z funduszu spójności, ale droga musi  
                            być wpisana do sieci dróg międzynarodowych  i wówczas można  
                            skorzystać z funduszu spójności. 
                            Zapewnił, że Rada Może liczyć na pomoc w uzyskaniu środków na budo- 
                            wę krytej pływalni. 
 
                           Na obrady powrócił radny Andrzej Cudniewicz. 
                           Obrady sesji opuścił radny Ryszard Szymański. 
                           
                            Edward Skrzypek – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował  
                            senatorowi za wystąpienie i zapewnił iż na pewno skorzystamy z pomocy 
                            przy zabieganiu o środki na krytą pływalnię.    
                            Radny Adam Zawada podkreślił, że ustawa o przetargach wydłuża termin  
                            przystąpienia do budowy dróg. Budowa dróg prowadzona jest nie w tych  
                            porach roku co powinna i dlatego drogi tak szybko się niszczą. 
                            Mariusz Witczak zgodził się z radnym, że ustawa o przetargach jest  
                            ustawą trudną. Należałoby również zmienić ustawę o finansach publicz- 
                            nych oraz ustalić i działać na budżetach zadaniowych  
                            Radny Jan Góra zgłosił zlikwidowanie połączenia kolejowego Poznań –  

                      - Katowice przez Ostrów – Ostrzeszów. Są połączenia Poznań – Katowice 
                      ale przez Wrocław. 
                      Radna Mariola Kozłowska wniosła o remont generalny drogi Krotoszyn –        
                      - Ostrzeszów  (droga nr 444 – droga wojewódzka) a robione są tylko  
                      remonty cząstkowe oraz środki na remont dróg gminnych. 
                      Stanisław Wabnic stwierdził, że antypodyczne położenie Ostrzeszowa nie  
                      powinno się przedkładać na przydział środków dla gminy. 
                      Poznań nie dba o sprawy Ostrzeszowa – a my mamy bliżej do Wrocławia 
                      i lepsze połączenie. 

                            Senator podkreślił, że: 
                            - Rząd przeszkadza w dystrybucji środków dla gmin,                  

                      - środki na zadania wykonywane na wsiach można uzyskiwać z funduszy  
                        „Leader”. 

 
Do p-ktu 14-go Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  
                           Stanisław Wabnic odpowiadając na interpelacje i zapytania: 

                     - nadnemu Henrykowi Kajser – jest już przejście przez drogę nr 11 z ul. 
                       Daszyńskiego na ul. Kąpielową. Przejścia do „Drop” nie będzie - może  

                             w przyszłości przejście podziemne. Jest zlecone wykonanie projektu na 
                             chodnik Ostrzeszów – Rojów przy drodze nr 449, 

                     - radnemu Andrzejowi Manikowskiemu: 84% mieszkańców wymieniło  
                       już dowody osobiste, będą wyjazdy na poszczególne wsie, aby ułatwić  
                       starszym mieszkańcom złożenie dokumentów, ponadto przypominamy  
                       w lokalnej prasie o obowiązku i terminie wymiany dowodów osobistych. 

 



                       Naprawie dziur przy cmentarzu jest już zlecone. Nazwa ulicy – Prof. 
                       Arkadiusza Henryka Piekary, ul. Tęczowa jest ulicą przelotową – problem  
                       z wjazdem na ulicę Tęczową od ulicy Pogodnej, nawierzchnię na ul.  
                       Przełajowej będziemy robić po zainstalowaniu wszystkich mediów, 
 
                     - radnej Marioli Kozłowskiej – zwrócimy się o remont poboczy przy  
                       drodze nr 444, parkowanie przy „Pollenie” i cięcie gałęzi na drogach  
                       gminnych ustali Wydział KOM, 
                     - radnemu Andrzejowi Klósce: chodnik na ul. Piastowskiej będzie  

                             wykonany , o ile Rada Miejska wyrazi zgodę to w przyszłym roku  
                             robilibyśmy ul. Jana Pawła II (kanalizację i nawierzchnię), kiosk  
                             na ul. Łąkowej sprawa dla Starostwa Powiatowego, parking przy  
                             Przychodni Specjalistycznej – rozeznamy sprawę. 

                     - radnemu Henrykowi Mackanić – pracownicy Wydziału KOM rozeznają 
                       sprawy zgłoszonych dróg w Rogaszycach. 

 
Do p-ktu 15-go Sprawy różne i informacje 
                           Stanisław Wabn ic – Burmistrz podziękował za przygotowanie i przepro- 
                           wadzenie dożynek powiatowo-gminno-parafialnych w Niedźwiedziu w  
                           dniu 9 września br.   
                           Radni otrzymali na piśmie „Finansowanie projektów inwestycyjnych przez 
                           samorządy gmin w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejksich 2007  
                           – 2013”. Pismo omówił Paweł Uścinowicz – pracownik Wydziału Promo-                 
                           cji i Rozwoju Gminy Urzędu Miasta i Gminy. 
                           Podkreślił, że jest możliwość złożenia tylko jednego wniosku o dofinanso- 
                           wanie. Rada Miejska winna zadecydować w ciągu miesiąca dla której miej- 
                           scowości  wystąpimy o dofinansowanie i na jakie zadanie.  
                           Pismo stanowi załącznik do protokołu. 
                           Radny Sławomir Odrobiński stwierdził, że do kanalizacji wsi jest finanso- 
                           wanie w 75%. Należy wytypować wieś, w której budowałoby się kanali- 
                           zację i skorzystać z dofinansowania.  
                           Józef Czwordon – Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Gminy Urzędu  
                           Miasta i Gminy poinformował, że Lokalna Grupa Działania będzie dzielić  
                           środki i w ciągu miesiąca należałoby wybrać i zgłosić jedno zadanie o war- 
                          tości 500 tys. zł. 
                           Radny Andrzej Manikowski zapytuje na czyje zaproszenie przybył na sesję 
                           senator Mariusz Witczak. Rozpoczął kampanię wyborczą. 
                           Zapytuje czy przed wyborami do Sejmu i Senatu odbędzie się jeszcze sesja  
                           Rady Miejskiej i inne ugrupowania będą mogły również wystąpić.     
                           Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że senator Mariusz Witczak 
                           sam skontaktował się i przybył na obrady sesji. 
                           Radny Jerzy Szulczyński podziękował Ochotniczej Straży Pożarnej  
                           w Ostrzeszowie a szczególnie Markowi Czwordonowi za pomoc  
                           w realizacji filmu o Serbeńskim.    
                           Zaprosił wszystkich do kino-teatru na zakończenie „Idola” w niedzielę  
                           dnia 9 września br. o godz.1600. 
                           Radna Mariola Kozłowska podziękowała za opracowanie Regulaminu       
                           dowozu dzieci i młodzieży do szkół”. 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił wszystkich na: 
                           - dożynki we wsi Myje – Potaśnia w dniu 9 września br. godz. 1400, 

                     - II Ogólnopolski Festiwal Pasztetników i Produktów Lokalnych w dniach          
                       22 –23 września br. 
                     Poinformował, że kolejna sesja Rady Miejskiej odbędzie się w dniu  
                     18 października br. Tematem będą sprawy: oświadczeń majątkowych za  
                     2006 rok oraz wybory ławników. 

 
Do p-ktu 16-go Zakończenie 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej krótko podsumował przebieg obrad sesji, 
                           podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady VIII sesji 
                           Rady Miejskiej. 

 



                           Rada podjęła 6 uchwał.  
                           Rada rozpoczęła obrady o godzinie 1000, a zakończyła o godzinie 1340. 
 
      
                        Sekretarz  
         obrad X sesji Rady Miejskiej  
 
        mgr inż. Andrzej Manikowski 
 
 
 

 


